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Město Pohořelice 
Zápis 

ze XXXVII. zasedání zastupitelstva města, konaného dne 22.06.2022 

 
Účast zastupitelů: 18 při zahájení (viz prezenční listina) 
Počet přítomných občanů: viz prezenční listina    
Zahájení: 16:00 hodin 
 
Zahájení                     
Zasedání zastupitelstva města Pohořelice (dále jen ZM) svolal, zahájil a řídil starosta města Bc. Miroslav 
Novák, DiS. Přivítal přítomné zastupitele a občany a oznámil, že informace o konání zasedání ZM byla 
zveřejněna, ZM je usnášeníschopné v počtu 18. Omluvil zastupitele Beneše, Ing. Bulína a Mgr. Rouzka. 
Pro účely zpracování zápisu se pořizuje zvukový záznam, proto požádal, aby každý hovořil na 
připravený mikrofon. Poté nechal hlasovat o navrženém programu. 
Usnesení č. 1/XXXVII/22: ZM schvaluje program v tomto znění:  
1. Zahájení 
2. Jmenování volební komise, určení zapisovatele a dvou ověřovatelů zápisu 
3. Závěrečný účet a závěrka města Pohořelice za rok 2021 
4. Návrh střednědobého výhledu rozpočtu města Pohořelice 2023-2024 
5. Rozpočtové opatření města č. 6/2022 
6. Žádosti 

- Odprodej části pozemku - AVENTIN – I. etapa – rozšíření 

- Směna pozemků U Chaloupek 

- Odprodej pozemku p.č. 1479/9 v k.ú. Pohořelice nad Jihlavou 

- Dohoda o odstoupení od kupní smlouvy 

7. Různé 
- Dohoda o vzdání se práva na náhradu škody vzniklé na pozemku   
- Komunitní plán sociálních služeb pro ORP Pohořelice na období let 2022-2024 
- Návrh podoby minimální sítě sociálních služeb v ORP Pohořelice pro rok 2023 

- Žádost ZUŠ Pohořelice o změnu účelu dotace z rozpočtu města 

- Návrh ZŠ a MŠ na využití sportovního areálu 

8. Interpelace zastupitelů 
9. Diskuse občanů 
10. Závěr  

   Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
ad 2) Jmenování volební komise, určení zapisovatele a dvou ověřovatelů zápisu 
 
ZM jmenovalo volební komisi ve složení P. Hemala, F. Jančák a Mgr. Polák, MBA, určuje za ověřovatele 
zápisu zastupitele J. Dočekala a V. Langera. ZM bere na vědomí určení zapisovatelky Mgr. Renaty 
Babčanové.  

Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
ad 3) Závěrečný účet a účetní závěrka města Pohořelice za rok 2021 
 
Starosta v úvodu oznámil, že finanční výbor se nesešel v usnášeníschopném počtu, a tudíž neprojednal 
Závěrečný účet a účetní závěrku města za rok 2021. Dále v krátkosti shrnul obsah a výsledek 
závěrečného účtu, účetní závěrky a zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření města auditorem.   
 
Usnesení č. 2/XXXVII/22: ZM schvaluje Závěrečný účet a účetní závěrku města Pohořelice za rok 2021 
a vyjadřuje souhlas s celoročním hospodařením města, a to bez výhrad.   

Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
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ad 4) Návrh střednědobého výhledu rozpočtu města Pohořelice 2023-2024 
 
Starosta k předloženému materiálu podal více informací.  
Usnesení č. 3/XXXVII/22: ZM schvaluje Návrh střednědobého výhledu rozpočtu města Pohořelice 
2023-2024. 

Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
 

ad 5) Rozpočtové opatření města č. 6/2022 
 
V úvodu starosta blíže vysvětlil některé významné položky navrženého rozpočtového opatření a jeho 
doplnění. 
Usnesení č. 4/XXXVII/22: ZM schvaluje rozpočtové opatření města č. 6/2022 včetně předloženého 
doplnění. 

Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
 

ad 6) Žádosti 
 
1. Odprodej části pozemku - AVENTIN – I. etapa – rozšíření 

Usnesení č. 5/XXXVII/22: ZM schvaluje odprodej části pozemku p.č. 6383/1 o výměře cca 1068 m2 
v k.ú. Pohořelice nad Jihlavou dle grafického návrhu, a to firmě AVENTIN, spol. s r.o. IČ: 46967354, za 
cenu 3.500,- Kč/m2 bez DPH s podmínkou splatnosti kupní ceny nejpozději do 19.09.2022 a 
podmínkou budoucího zřízení věcných břemen k inženýrským sítím v pozemku za jednorázovou 
úhradu 1.000,- Kč bez DPH. Náklady na vyhotovení geometrického plánu hradí kupující. ZM bere na 
vědomí, že pro umístění záměru uchazeče je předpokladem změna územního plánu ze stávajících 
ploch na plochy smíšené komerční, občanská vybavenost nebo odlišné od stávajících ploch bydlení. 
ZM bere na vědomí, že pokud bude změny územního plánu dosaženo, dojde k porušení podmínek 
v čl. IV. odst. 2) Smlouvy o bezúplatném převodu pozemků č. 1023990959 ze dne 24.6.2009 uzavřené 
s Pozemkovým fondem ČR (nyní Státní pozemkový úřad ČR). ZM bere dále na vědomí, že město bude 
povinno uhradit ČR-Státnímu pozemkovému úřadu cenu pozemků, na kterých dojde ke změně 
územního plánu. O schválení změny územního plánu v zastupitelstvu města proto bude jednáno až 
po uzavření kupní smlouvy s uchazečem. Současně ZM bere na vědomí skutečnost, že projednávání 
územního plánu, jehož předmětem budou mj. i výše uvedené změny, je transparentní proces, jehož 
výsledek nelze předpokládat a je v mnoha ohledech nezávislý na vůli města, a proto výsledek nelze 
dopředu předjímat a nelze se kupujícímu ke změně územního plánu zavázat. S ohledem na tuto 
skutečnost bude součástí smlouvy také výše uvedená rozvazovací podmínka. Záměr odprodeje byl 
zveřejněn od 20.05. do 05.06.2022.    

Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
2. Směna pozemků U Chaloupek 

 

Starosta oznámil změnu v usnesení – navýšení kupní ceny. Cena byla stanovena před třemi roky, 
manželé …po tu dobu platili daň, která se nyní přičetla ke kupní ceně.   

Usnesení č. 6/XXXVII/22: ZM schvaluje směnu části pozemku města p.č. 1746/12 a části pozemku 
města p.č. 3027/42 za části pozemků p.č. 1746/13, 3027/43, 1725/5, 1745/6 a 3028/2 ve vlastnictví 
SJM … a …, vše v k.ú. Pohořelice nad Jihlavou, a to s finančním doplatkem rozdílu výměr 
směňovaných pozemků ze strany města za cenu 660,- Kč/m2. Přesná výměra a tvar pozemků 
vkládaných do směny budou určeny geometrickým plánem, náklady na jeho vyhotovení uhradí 
město. Záměr směny byl zveřejněn od 06.06. do 22.06.2022 včetně. 

Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
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3. Odprodej pozemku p.č. 1479/9 v k.ú. Pohořelice nad Jihlavou 

Usnesení č. 7/XXXVII/22: ZM schvaluje odprodej pozemku p. č. 1479/9 o výměře 424 m2 v k. ú. 
Pohořelice nad Jihlavou do SJM manželů … a …, …, Pohořelice, za cenu 200 Kč/m2 bez DPH jako 
dokup a úhradu nákladů na geom. plán ve výši 6 tis. Kč. Záměr prodeje byl zveřejněn od 04.05. do 
21.05.2022. 

Výsledek hlasování: 16 pro, 2 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
4. Dohoda o odstoupení od kupní smlouvy 

 
Starosta sdělil, že o dohodu požádala paní ….  
Zastupitel Rybecký oznámil střet zájmu. 
 
Usnesení č. 8/XXXVII/22: ZM schvaluje uzavření dohody o odstoupení od kupní smlouvy (Kupní 
smlouva ze dne 14. 3. 2022) uzavíranou s paní …, bytem …, Pohořelice, kterou dojde k navrácení 
pozemku parc. č. 7069/5 v k. ú. Pohořelice nad Jihlavou o výměře 53 m² zpět Městu. Kupní cena ve 
výši 12. 826,- Kč bude vrácena kupující po právních účincích vkladu vlastnického práva Města do 
katastru nemovitostí. Náklady související s uzavřením Kupní smlouvy – cena za vypracování 
geometrického plánu a správní poplatek jde na vrub kupující. Správní poplatek za vklad vlastnického 
práva Města do katastru nemovitostí hradí kupující.     

Výsledek hlasování: 15 pro, 1 proti, 1 se zdržel, 1 nehlasoval – schváleno 
 
 
ad 7) Různé 
 
- Dohoda o vzdání se práva na náhradu škody vzniklé na pozemku 
Starosta vysvětlil důvody, proč se tato dohoda uzavírá. Lesy ČR na této dohodě trvají, jinak město od 
Lesů nezíská kladné vyjádření k projektu, město by tak nemohlo pokračovat ve svém záměru výstavby.   
Usnesení č. 9/XXXVII/22: ZM schvaluje Dohodu o vzdání se práva na náhradu škody vzniklé na 
pozemku č. 08/06/2022 s Lesy ČR, s.p. pro stavbu „MŠ Pohořelice“ na ul. Znojemská v Pohořelicích.  

Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
- Komunitní plán sociálních služeb pro ORP Pohořelice na období let 2022-2024 
Starosta uvedl, že Komunitní plán projednala komise sociální a zdravotní a obce ORP Pohořelice, které 
ho schválily, mimo obec Vranovice, která se do plánu nezapojila. 
Usnesení č. 10/XXXVII/22: ZM schvaluje Komunitní plán sociálních služeb pro ORP Pohořelice na 
období let 2022-2024, a to jak jeho priority, tak i opatření. 

Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
- Návrh podoby minimální sítě sociálních služeb v ORP Pohořelice pro rok 2023 

Usnesení č. 11/XXXVII/22: ZM schvaluje zařazení vybraných sociálních služeb (viz příloha č. 2) do 
minimální sítě sociálních služeb ORP Pohořelice pro rok 2023 z hlediska jejich potřebnosti.   

Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
- Žádost ZUŠ Pohořelice o změnu účelu dotace z rozpočtu města 
Usnesení č. 12/XXXVII/22: ZM schvaluje změnu účelu dotace z rozpočtu města – přesun na pokrytí 
navýšení pracovních úvazků dle žádosti ZUŠ Pohořelice a uzavření dodatku k veřejnoprávní smlouvě. 

Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
- Návrh ZŠ a MŠ Pohořelice na využití sportovního areálu 
Starosta uvedl, že k předloženému návrhu ZŠ a MŠ rada města nepřijala žádné usnesení.  
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Zastupitel Langer – poděkoval Mgr. Polákovi za jeho vytrvalost, že chce udělat nějakou změnu. Areál 
venkovních sportovišť chátrá a je nevyužívaný, přes covid se nedělala ani žádná údržba. Rád by tento 
návrh podpořil.  
 
Radní Ing. Kudrna – kdo bude sportoviště provozovat během prázdnin, pokud jej bude mít ve správě 
škola, která v té době má prázdniny. 
Zastupitel Vašuta – také si myslí, že je potřeba se sportovní halou něco dělat, z ekonomického hlediska 
je to neúnosné, nelze takto hospodařit.  
Starosta – ekonomika haly je postavena na ceníku za pronájem, využití haly je sezónní od října do 
dubna, a v sezóně je hala plně obsazena. Ceny za pronájem musí být zajímavé pro veřejnost, aby o ni 
byl zájem a aby přijely týmy z Brna a okolí. Netvrdí, že údržba venkovních sportovišť by nemohla být 
intenzivnější, ale areál nechátrá a je upravený. Informoval, kolik investic se vložilo do sportovní haly, co 
se vše opravilo a vybudovalo za poslední roky – zateplení haly, tepelné čerpadlo, úprava kotelny, nová 
sportovní podlaha, LEDkové osvětlení, vzduchotechnika, úprava vestibulu aj. Čerpání dotací na opravy 
v hale je problém, neboť hala v takovém případě může být jen z 20 % využita ke komerčním účelům, 
což v našem případě hala nesplňuje.  
Zastupitelka Mgr. Janičatová – dotázala se, co znamená komerční využití, pokud se stane hala 
komerční, nebude moct halu nabízet dětem ve svých kroužcích, musela by navýšit kroužkovné. 
V návrhu to není určeno. Změny jsou podle ní potřebné, ale aby se nevyselektovalo něco, co je tady 
potřeba. Kraj už snížil financování domečků, ona zvedat cenu za kroužky nemůže. 
Místostarosta Mgr. Pařil – tato změna by se neměla dělat v půlce roku, návrh se dotýká pouze 
venkovních sportovišť, sportovní hala by se měla řešit komplexně. V návrhu není napsáno, že by se 
stala komerčním subjektem. Je pro to, aby se provoz haly řešil.  
Starosta – vzhledem k tomu, že v září už bude poslední ZM, tento záměr by nechal na další volební 
období.  
Radní Mgr. Polák – je rád, že je zájem o jeho návrh. Žádal jen o pronájem sportovního hřiště a ne haly, 
kde je provoz komplikovanější. Při současném počtu žáků je problém se do haly dostat. Bude muset 
být navrženo komplexnější řešení, nejen provoz venkovních sportovišť. 
Zastupitelka Mgr. Janičatová – vzhledem k počtu dětí je nutné tuto situaci řešit.  
 
 
ad 8) Interpelace zastupitelů 
 
Zastupitel Vašuta – zúčastnil se akce Dne otců v lokalitě Polní, byl překvapen organizací a průběhem 
akce. Apeloval na vedení města, aby tato část města nebyla přehlížena a pomohlo se občanům v této 
lokalitě vytvářet pěkné prostředí. Oni jsou za to ochotni bojovat, vedení města by s nimi mělo více 
diskutovat. Chce, aby se jim zde dobře žilo. 
Starosta – zúčastnil se této akce také, dohodlo se, že na podzim by se uskutečnila v jejich parku 
výsadba keřů a stromů svépomocí, které by dodalo město.  
 
Zastupitel Selner – dotázal se na ohraničení kontejnerů na Moravském nám.  
Starosta – bude vybudováno ve středovém ostrůvku náměstí 
 
Zastupitel MUDr. Hrabovský – ohraničení kontejnerů ve Smolíně se mu líbí, ale byl by pro jeho mírné 
snížení o jeden pás. Dále k nájezdu u staré školy chybí dláždění, zda bude tato část dodělána 
(místostarosta Mgr. Pařil – bude vydlážděno žulovou kostkou), požádal o posekání trávy ve Smolíně, 
vyjádřil se ke slavnostem města a navrhl využít prostory v městském parku, např. vybudovat zde pro 
kulturní akce amfiteátr a zmínil se o slavnostech v Měníně, které probíhaly v parku.  
  
Zastupitel Selner – upozornil na problémy s padajícími stromy, které potom ničí majetek a ohrožují 
životy lidí. Stalo se tak v zahradě paní … na ul. Mlýnská, která požádala o pokácení dvou stromů, odbor 
ŽP povolil skácení jen jednoho, a ten druhý následně spadl a poničil jejich majetek. Paní … chce žádat 
náhradu škody po městě.  
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Radní Mgr. Polák – také chce apelovat na odbor ŽP, aby byly odstraněny stromy v aleji na ul. Dlouhé, a 
poukázal na nebezpečí, které hrozí jejich pádem,  
Starosta – je složité v aleji na ul. Dlouhé pokácet stromy vhledem ke znaleckému posudku. Obsahy 
posudků na „brouky“ prezentoval zastupitelům na jednom z minulých zasedání, bohužel někteří brouci 
jsou na červeném seznamu ohrožených druhů. Může se nám to zdát úsměvné, ale odbor ŽP ani Krajský 
úřad pokácení některých stromů z důvodu výskytu brouků nepovolil, ač o pokácení bylo městem 
požádáno, a proti zamítnutí bylo podáno i odvolání. Dovoleno je pouze zkrácení suchých větví, což 
bude také do konce roku provedeno. Nyní bude řešit s dendrologem stav stromů ve větrolamu na 
pomezí katastru Pohořelice-Cvrčovice. 
 
Radní Ing. Kudrna – poděkoval vedení města za průběh a organizaci Slavností města 
 
Zastupitel MUDr. Hrabovský – hovořil o škodě způsobené pádem stromu, bezpečí člověka je na prvním 
místě, navrhl seříznout stromy do takové velikosti, aby nespadly na silnici. Ať odborníci, kteří nedali 
souhlas k pokácení stromů, dají alternativu na řešení situace. 
Starosta – zopakoval, že o problému aleje na ul. Dlouhé již informoval na minulém zasedání ZM. Je 
možné udělat pouze ořez stromů s ohledem na zpracované znalecké posudky. 
Zastupitel Selner – jedná se o seřezání stromů, aby neohrožovaly zdraví a majetek lidí 
Radní Mgr. Polák – uvedl, že se stanoviskem ve znaleckém posudku může souhlasit, pokud se jedná o 
stromy v lese, ale ne v zástavbě a u vozovky.  
Starosta – více pohovořil o obsahu vypracovaného znaleckého posudku, jehož obsah promítl na plátno. 
 
Místostarosta Mgr. Pařil – poděkoval kolegům, strážníkům MP, dobrovolníkům a všem, co se podíleli 
na zorganizování Slavností města. Příští rok se budou opět konat ve městě, s ohledem na jejich 
městský ráz. Dále předložil návrh na konání Slavností v pátek 09.06. a v sobotu 10.6.2023, tedy pouze 
po dva dny. Vyúčtování slavností předloží na příštím ZM.   
 
Usnesení č. 13/XXXVII/22: ZM schvaluje konání Slavností města Pohořelice a okolí v termínu 09.06. a 
10.06.2023. 

Výsledek hlasování: 18 pro, 0 proti, 0 se zdržel – schváleno 
 
Starosta – informoval o návštěvě zástupců z polského města Poraj, z Brezové pod Bradlom a obce 
Pohořelice na Slavnostech města.  
Zastupitel Vašuta – upozornil na opadávání fasády na budově Pfann, navrhl při opravě natřít spodek 
budovy jinou barvou 
Starosta – běží reklamace na opravu fasády, v rámci podzimu bude provedena zhotovitelem oprava, 
změnit barvu nebude možné, tato barva byla schválena orgánem památkové péče v Brně.  
Místostarosta Ing. Svoboda – původní pískovec nebylo možno zachovat s ohledem na stanovisko 
památkového ústavu.   
 
Starosta informoval 
- o návštěvě premiéra prof. Petra Fialy ve městě, 
- hřbitov ve městě zamyká MP dle hřbitovního řádu; hledáme pracovníka, který by hřbitov zamykal 

také o víkendu, 
- pan Martiško z Českého svazu ochránců přírody zpracoval projekt na další vodní tůně pro ptactvo a 

obojživelníky v Nové Vsi, což navazuje na stávající projekt, který je právě realizován na tzv. 
Rýžovišti, 

- byl přechodně stanoven zákaz průjezdu nákladních vozidel nad 3,5 t přes Smolín (s výjimkou 
dopravní obsluhy), tj. do konce srpna s ohledem na výstavbu chodníků, 

- na Zahradní slavnosti ve Cvrčovicích za město převzal od Českého zahrádkářského svazu 
k příležitosti 65. výročí svazu čestnou medaili a pamětní list. 
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Zastupitel MUDr. Hrabovský – poděkoval za zákaz průjezdu nákladních vozidel ve Smolíně, život v obci 
je kvalitnější a občané jsou spokojeni.  
 
 
ad 9) Diskuse občanů 
 
Paní Světlíková – poděkovala zahradníkům za krásně rozkvetlé město, za uspořádání Slavností; na 
Brněnské naproti samoobsluhy je pumpa – zastavují se tam cyklisté a vodu pijí, zda by se nemělo 
označit, že nejde o pitnou vodu. V zadní části parku začínají podrůstat zbytky posekaných stromů.  
Místostarosta Ing. Svoboda – situaci řeší správce parku, dodavatel akce by měl plochu ještě posekat, 
některé plochy však budou sloužit pro živočichy a sekat se nebudou.  
 
Paní Šťastná – poděkovala za zamykání hřbitova; upozornila, že se tam kradou elektrické svíčky 
s bateriemi, navrhla umístit ceduli, že je hřbitov monitorován kamerami. Poděkovala zastupiteli 
Selnerovi, že se zastal občanů ohledně kácení stromů, má také vlastní zkušenost. Poděkovala za 
Slavnosti města, navrhla domluvit se s provozovatelem kolotočů na regulaci hudby, ocenila chybějící 
podium ve Staré Obci, požádala pro příště postavit do vjezdu jejich domu i domu pana Čecha zábrany, 
jejich pozemky se staly během Slavností veřejnými záchody. 
 
Pan Kubík – dotázal se na výstavbu chodníku na ul. Znojemská – zda budou zachovány propustky pod 
nájezdy, které nejsou funkční. Upozornil, že někteří občané mají problém s vjezdy do domu, nerovný 
terén, on sám nyní nemůže využívat svoje parkovací místo; na FB viděl nepořádek na sběrném místě –
takový bývá pravidelně na ul. Loděnické u zdi DHL. Dotázal se na hydrant před jeho domem, který 
nikdo nikdy nepoužil. Oznámil, že svod dešťové vody z jejich pozemku vedoucí do příkopu, který si sám 
zbudoval, firma při budování chodníku zrušila, kam nyní bude voda odtékat, odmítl kopat si svod 
znovu. 
Starosta – na FB byla městem umístěna fotka sběrného místa U Větrolamu s apelem na občany, aby 
udržovali na sběrném místě pořádek, přes léto bude posílen svoz odpadu, pracovníci údržby objíždějí 
sběrná místa a snaží se je udržovat v pořádku každý den. Sjezdy na ul. Znojemské budou u každého 
domu, propustky budou sloužit dál, současná dlažba bude vsakovací. Svod dešťové vody z domů si 
každý svede buď do předzahrádky nebo na chodník.  
Na to reagoval pan Kubík, že u něj toto řešení není možné, proto starosta navrhl, že při nejbližším 
kontrolním dnu stavby se situace u pana Kubíka prověří na místě samém.  
 
Paní Šťastná – navrhla vypracovat instrukce pro stánkaře v průběhu slavností města, neboť nevěděli, 
kam s odpadem (použili jejich popelnice) a kam na WC. 
 
Radní Ing. Kudrna – tlumočil dotaz občanů z okolních obcí, zda mohou vozit odpad k nám do sběrného 
dvora.  
Starosta – zítra v 9.30 bude kolaudace sběrného dvoru, do jeho provozu jsou zapojeny obce Cvrčovice, 
Odrovice, Malešovice, Loděnice a Pohořelice. Občané těchto obcí zde budou moci odpad odkládat.  
 
 
ad 10) Závěr 

 
Závěr XXXVII. zasedání ZM provedl starosta v 18:07 hod. Další zasedání ZM bude 14.09.2022.  
 
 
 
 
 
        Bc. Miroslav Novák, DiS. 
                starosta města 
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Ověřovatelé zápisu: Jan Dočekal  ........................................... 
 
 
 
 
                
        Vlastimil Langer  ........................................... 
 
 
 
 
 
Zapsala a zpracovala: Mgr. Renata Babčanová 
Zápis zpracován: 22.06.2022  
 
 
 
Přílohy: 
prezenční listina zastupitelů a občanů 
Žádosti a přehled hlasování 
Závěrečný účet a účetní závěrka města za rok 2021 
Komunitní plán sociálních služeb pro ORP Pohořelice na období let 2022-2024 


